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Politiske vedtak årsmøte 2020 1 

En bedre fremtid for servicearbeidere 2 

Arbeiderpartiet ble dannet med det målet å gjøre arbeidernes liv bedre. Arbeiderne i 3 

servicebransjen trenger nå at Arbeiderpartiet står opp i solidaritet med dem. Servicebransjen 4 

domineres i dag av eksepsjonelt lange arbeidsdager, dårlige lønnsvilkår, og latterlig lave 5 

stillingsprosenter. Flere steder er arbeidsmiljølovbrudd og fagforeningsknusing blitt en norm. 6 

Det er derfor helt nødvendig at vi som politikere stiller krav til næringen, hvis vi svikter 7 

servicearbeiderne, svikter vi vårt samfunnsoppdrag. 8 

Bærum Arbeiderparti mener:  9 

● at arbeidstilsynet styrkes kraftig med midler og stillinger, og øker antall kontroller. 10 

● at arbeidsrettigheter går inn i pensum i grunnskolen og VGS slik at alle arbeidstakere 11 

kjenner sine rettigheter i møte med arbeidsgiver  12 

● at alle deler av arbeidsuniform skal dekkes av arbeidsgiver 13 

● fjerne arbeidsgivers mulighet for å trekke arbeidstaker i lønn for lovpålagt pause 14 

● at arbeidsmiljøloven må endres slik at alle arbeidstakere har krav på overtidsbetaling 15 

etter passerte 8-timer arbeid.  16 

● at det skal gjennomføres en økt innsats for økt organisasjonsgrad i servicenæringen 17 

● at lovverket endres slik at ingen skjenkebevilling skal tildeles uten tariffavtale  18 

● gi mulighet for arbeidsgiver å finansiere fagbrev 19 

● at offentlige ansatte bruker steder som har tariffavtale endres til: at offentlige instanser 20 

bruker steder som har tariffavtaler til arrangementer o.l. 21 

Framtidens høyere utdanning 22 

Høyere utdanning er nøkkelen for å løse de utfordringene som samfunnet står overfor. En 23 

kunnskapsbasert samfunnsutvikling er helt essensielt for å sikre et samfunn med like 24 

muligheter for alle. Lik rett til utdanning og gratisprinsippet er og skal være byggesteinene i 25 

norsk høyere utdanning.  26 

Bærum Arbeiderparti mener: 27 

● Alle studenter skal oppleve varierte undervisningsmetoder gjennom sitt studieløp 28 

● Alle vurderinger bør i stor grad være formative 29 

● Sluttvurderinger skal være sammensatt av ulike vurderingsformer 30 
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● Alle studenter bør ha mulighet til å ha praksis i løpet av studieløpet, praksis skal alltid 31 

gi utte5lling i studiepoeng og gjennomføres i henhold til studieplanen 32 

● Partene i arbeidslivet skal utarbeide minimumskrav for arbeidsvilkår under 33 

praktikantopphold, slik at studenter ikke blir gratis arbeidskraft. Dette skal tariff- eller 34 

lovfestes.  35 

● En bør etterstrebe flest mulig studentoppgaver i samarbeid med eksterne aktører, disse 36 

skal produsere studiepoeng 37 

● Det skal tilrettelegges for flere emner på høyere utdanning med fokus på anvendelse 38 

av akademisk utdanning i offentlig og privat sektor 39 

● Alle studenter skal få undervisning om bærekraft innen sitt fagfelt 40 

● Karrieresentre må styrkes 41 

● Forelesere/lærere med profesjonsstudier på universitetsnivå må ha praksiserfaring 42 

 43 

Internasjonalisering av høyere utdanning 44 

Norge skal være et foregangsland når det kommer til internasjonalisering og global solidaritet. 45 

Tilgang til utdanning er en menneskerett og skal tilbys alle mennesker til like premisser.  46 

Det er viktig at Norge er tilstede på internasjonale arenaer for å løfte frem viktigheten av fri 47 

forskning og lik rett til utdanning.  48 

Det skal jobbes målrettet for stor grad av inn- og utveksling av studenter. Dette gir verdifull 49 

kompetanse og erfaring som gir en ekstra dimensjon til et utdanningsløp. 50 

Bærum Arbeiderparti mener: 51 

● Norge skal kjempe for akademisk frihet og ytringsfrihet også utenfor Norge 52 

● Norge skal ta en aktiv del i internasjonale arenaer 53 

● Det skal legges til rette for stor grad av utveksling, spesielt fra utviklingsland 54 

● Høyere utdanning i Norge skal være gratis, også for studenter på innveksling  55 

● En skal arbeide for å nå et mål på 40% av Norske studenter på utveksling 56 

● Utveksling skal være en ordinær del av et studieløp, dersom studenten ikke ønsker å 57 

dra må det aktivt velges bort. 58 

● Students at Risk skal videreføres.  59 

Studentboliger 60 
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Økningen i antall studieplasser, samt økt internasjonalisering av norske studiesteder, må 61 

følges av en tilsvarende satsing på studentboliger. AP må ha et mål om at det skal være 20 % 62 

dekningsgrad nasjonalt. 63 

En kombinasjon av nye byggeforskrifter og en generell prisvekst i samfunnet har gjort det 64 

dyrt og komplisert for samskipnadene å bygge nye studentboliger. Dette resulterer i at det 65 

bygges for få og for dyre boliger. Kostnadsrammen og tilskuddsrammen er ikke 66 

sammenlignbar med de faktiske kostnadene man har ved bygging og rehabilitering av 67 

studentboliger. 68 

Bærum Arbeiderparti mener: 69 

● Målet om dekningsgrad må tilpasses etter behovet fra kommune til kommune. 70 

● At alle nye studentboligprosjekter må inneha hybelenheter som er universelt utformet 71 

for å motta statlig tilskudd 72 

● At alle nye studentboliger skal være nullutslipps eller plussbygg.  73 

● Åpne opp for å gi tilskudd til rehabilitering av studentboliger som har oversteget 74 

leveårene sine.  75 

● Definere studentboliger som et eget arealformål i Plan- og bygningsloven 76 

● Øke tilskuddsandelen til 49 prosent av kostnadsrammen for å kompensere for generell 77 

pris- og kostnadsutvikling og gjøre studentboligene til et rimeligere alternativ enn det 78 

private markedet. 79 

● Studentboliger som bygges etter krav om tilgjengelighet i TEK 17 må få ytterligere 80 

økt kostnadsramme og tilskudd for å kompensere for økte kostnader. 81 

● Ha statlig tilskudd til generelt vedlikehold av studentboliger. 82 

● Kommunale prosesser rundt studentboligbygging skal effektiviseres og forenkles. 83 

● At studentboliger som hovedregel skal være unntatt eiendomsskatt 84 

● Statlige tilskudd til studentboliger må være forbeholdt studentsamskipnadene, og i 85 

særlige tilfeller studentboligstiftelser. 86 

Vaksinasjonsprogram for studenter 87 

HPV-vaksine ble innført i barnevaksinasjonsprogrammet for jenter i 2009 for å forebygge 88 

livmorhalskreft. Det er økende kunnskap om at HPV kan ha sammenheng med kreftformer 89 

som også rammer gutter og menn. AP mener derfor at HPV-vaksinen skal inkluderes i 90 
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barnevaksinasjonsprogrammet også for gutter og utvides til å gjelde alle kvinner opp til 30 91 

år.  I tillegg mener vi hjernehinnebetennelse-vaksine bør gjøres tilgjengelig og gratis for alle 92 

studenter. 93 

Bærum Arbeiderparti mener: 94 

● At HPV-vaksinen inkluderes i barnevaksinasjonsprogrammet for alle kjønn opp til 30 95 

år.  96 

● Innføre gratis vaksine mot hjernehinnebetennelse for alle studenter. 97 

Økt forskning på studenters psykiske helse. 98 

Studentenes helse og trivselsundersøkelse (SHoT) viser at nesten en av tre studenter (29%) 99 

har alvorlige psykiske symptomplager. Samtidig er kunnskapsgrunnlaget rundt studenters 100 

situasjon og årsakssammenhengen mellom studenttilværelsen og studenters psykiske helse 101 

mangelfull.  102 

Bærum Arbeiderparti mener:  103 

● Det offentlige skal fremme forskning på studenters psykiske helse  104 

● Norge må ta en aktiv rolle for å inspirere andre internasjonale forskningsinstitusjoner 105 

til å styrke satsningen på forskning rundt psykisk helse. 106 

● At det skal være en stor satsing på økt tilgjengelighet av psykisk helsepleie og 107 

innføring av flere lavterskeltilbud for studenter   108 

Studentenes økonomiske sikkerhet  109 

Prinsippet om lik rett til utdanning er det overordnede og styrende målet for APs politikk. 110 

Gratisprinsippet er et av grunnprinsippene innenfor norsk utdanning. Studiestøtten må 111 

reflektere de reelle utgiftene studentene har. Studiestøtten må tilpasses slik at alle studenter 112 

får muligheten til å være fulltidsstudenter. Det faktum at studenter er i en sårbar økonomisk 113 

situasjon skal ikke være hovedårsaken til at studenter arbeider ved siden av studiene.  114 

Bærum Arbeiderparti mener: 115 

● Støtte fra lånekassen skal økes til 1,5 ganger folketrygdens grunnbeløp. 116 

● Fjerne dagens krav om fullført grad for å få omgjort opptil 40% av støtte om til 117 

stipend og endre konverteringsordningen til slik den var tidligere.  118 
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● Øke antall måneder med studiestøtte til 12 måneder. 119 

 120 

Utbedring av veier 121 

Bærum Arbeiderparti mener: 122 

• at stien (snarveien) mellom Nordveien 115/117 og General Fleischers vei mot Østerås 123 

T-banestasjon bør bli utbedret. Det er behov for å rydde unna noen trær, fremskaffe 124 

skikkelig belysning, rekkverk i bratte partier og egnet veidekke for stien. 125 

• at den bratteste delen bakken i gangveien langs og under viadukten i Nordveien saltes 126 

eller på annen måte sikres om vinteren.  127 

Klimasaken – Menneskehetens største utfordring –  128 

Arbeiderpartiet har ved det forestående stortingsvalget en unik mulighet til å fange tidsånden 129 

med økt fokus på klima og miljø, spesielt blant dagens unge.  Forslaget som beskrevet bør 130 

bearbeides i det forestående programarbeidet frem mot Stortingsvalget 2021. Arbeiderpartiet 131 

vil ta klimaforskerne og ungdommen på alvor. Klimasaken er en prekær global utfordring. 132 

Arbeiderpartiet er som best når det har satt seg et mål om å løse store fellesoppgaver i 133 

samfunnet.  Slik partiet var hovedarkitekten for utviklingen av den norske velferdsstaten må 134 

partiet ta lederrollen i Norge i menneskehetens største utfordring Arbeiderpartiet, som Norges 135 

største og statsbærende parti, må påta seg rollen som garantisten for samtidig å realisere en 136 

bærekraftig klimapolitikk og videreutvikling av velferdsstaten basert på sosialdemokratiske 137 

verdier  Menneskehetens eksistens er truet og en løsning av klimakrisen er en nødvendig 138 

forutsetning for velferdsstatens fremtid. Arbeiderpartiet må utforme en helhetlig  139 

Bærum Arbeiderparti mener at Arbeiderpartiet må utforme en helhetlig som samtidig: 140 

• Definerer klimamål for Norge som lukker gapet mellom dagens utslippsnivå og det 141 

som kreves for å nå 2 grader målet iht Parisavtalen,   142 

• Utvikle en næringspolitikk som sikrer at landets unike kompetanse innen ulike 143 

næringer (olje og gass, offshore, verftsindustri, marine- og maritime, treforedling, 144 

kraftproduksjon etc.) videreutvikles eller omstilles til bærekraftige nyskapninger 145 

basert på bruk v ikke fossile energikilder som sol, vind, bølgekraft, elektrisk kraft 146 

etc.).  Denne politikken må utvikles innenfor rammen av trepartsmodellen (staten, 147 
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privat sektor og fagorganisasjonene).  Statlig tilførsel av kapital må være en del av 148 

løsningen, i tillegg til  privat kapital.  149 

 150 

• Legge til rette for en transportstruktur som stimulerer til reduksjon av utslipp av 151 

klimagasser. Dette må inkludere alle former for kollektivtransport til lands og til 152 

vanns, i tillegg til nærings-, varetransport og persontransport. Gode og attraktive 153 

kollektive løsninger må bli førsteprioritet.  154 

 155 

• Arbeiderpartiet ønsker fortsatt elektrifisering av transport sektoren. Alle nye personbiler må 156 

være nullutslippskjøretøy fra 2025. Det er behov for en stor satsning for å få til samme gode 157 

utvikling på tyngre kjøretøy.  I tillegg er det de siste årene skjedd en enorm innovasjon 158 

innenfor ferger og skip. Denne bør fortsette og forsterkes. 159 

 160 

• Arbeiderpartiet ønsker et CO2 fond for næringstransporten. Pengene som kommer fra CO2-161 

avgiften skal gå tilbake til klimatiltak.  162 

 163 

• Klimavennlige materialer og lavt energiforbruk skal være førstevalget for 164 

byggenæringen. Stimulere til fossilfrie byggeplasser og anleggstransport. Det må 165 

satses tungt på energisparing/energiøkonomisering (ENØK). Kreve klimabudsjett og 166 

regnskap for alle nye større bygg.  167 

 168 

• Klimautfordringene er globale. Norge bør øke støtten til fornybar energi i utviklingsland, 169 

kombinert med å gi faglig støtte og råd basert på vår lange erfaring innenfor fornybar energi, 170 

mot at planer om nye kullkraft skrotes.  171 

• Klimakrisen er også en artsmangfoldskrise. Vi vil kreve at nye utbygginger (vindkraft) ikke 172 

går på bekostning av uberørt natur og viktige oppvekstområder for sårbare arter. 173 

• Norge må være en pådriver for å etablere sanksjonssystemer overfor land som ikke 174 

følger opp sine internasjonale klimaforpliktelser. 175 

• En grønn omstilling og et økt fokus på en bærekraftig utvikling fordrer en politisk 176 

vilje til å satse på utdanning, på livslang læring og på tiltak for å forhindre frafall i 177 

hele utdanningsløpet. 178 

 179 

10.Jordmorsituasjonen i Bærum.    180 
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Det er framkommet tydelig informasjon fra Jordmorforeningen at de er for få til å klare sine 181 

oppgaver.  Kommunen har 5,8 årsverk.  Kolsås og Eiksmarka helsestasjon har lav bemanning 182 

av jordmødre selv om avtaler kan inngås her. De klarer ikke å rekke over alle 183 

hjemmebesøkene av nybakte mødre rett etter hjemkomst slik Helsedirektoratet tilrår. 184 

Bærum Arbeiderparti mener: 185 

• Budsjettene må økes slik at det kan ansettes flere jordmødre.  186 

• Alle helsestasjonene må ha tilstrekkelig bemanning, slik at det blir mulig for 187 

jordmødrene å legge til rette for hjemmebesøk. 188 

• Kolsås er en stor helsestasjon med store utfordringer i denne forbindelse etter 189 

sammenslåinger og må tilføres midler/stillinger som vil gjøre det mulig å tilrettelegge 190 

for hjemmebesøk.  191 

 192 

Rasfare ved Kolsåstoppen   193 

I oktober 2019 gikk det e større større ras mellom nordre og søndre Kolsåstopp rett ved 194 

Åsbråtan. Raset gikk i tilknytning til en mye brukt tursti fra Åsbråtan og opp til 195 

Kolsåstoppene. Turstien er fortsatt stengt av brannvesenet. Kommunen har i et intervju med 196 

Budstikka i desember 2010 uttalt at den ikke vil engasjerer seg aktivt i saken og overlater til 197 

grunneier og Bærum Turlag å treffe eventuelle tiltak. Det går ved jevne mellomrom ras i 198 

området mellom søndre Kolsåstoppen og mot Bærums Verk. Det er derfor bygget en voll 199 

mellom fjellveggen og Åsbråtan for å beskytte bebyggelsen i Løkenhavna og delvis for 200 

Åsbråtan for ras. Vollen er ikke bygget helt forbi Åsbråtan og var ikke til beskyttelse for 201 

nabolaget da raset gikk. Bærum Arbeiderparti er overrasket over at Bærum kommune ikke 202 

viser større engasjement i saken. Det er ikke tilfredsstillende at en liten lapp fra Bærum 203 

Turlag som varsler om fare for ras er eneste aktive informasjon for turgåere i området 204 

Bærum Arbeiderparti mener: 205 

• Det bør gås nøyere igjennom ras-tiltakene for dette området og i samarbeid med 206 

grunneier forlenge beskyttelsesvollen i området.  207 

• Bærum kommune bør også ta et aktivt initiativ for å få ryddet i rasområdet slik at den 208 

gamle turstien på nytt blir tilgjengelig. 209 

 210 
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Styrke skolebibliotekene.  211 

Skolebibliotekarene er under press, det er visst vedtatt 10% kutt neste budsjettår. Bærum 212 

Arbeiderparti vil fortsatt støtte skolebibliotekene og skolebibliotekarene.  Aps forslag under 213 

HP-behandlingen om støtte til skolebibliotekarene må følges opp videre.  Skolebibliotekene 214 

spiller en stor rolle i utvikling av elevenes læring og gode lesevaner.  215 

Bærum Arbeiderparti mener: 216 

• At skolebibliotekene i kommunene må bestå. 217 

Vaktmestere til skolebygg og andre offentlige bygg.    218 

 219 

Kommunen bygger nye bygg til milliarder av kroner, men vedlikeholdet av de nye skolene 220 

fungerer dårlig. Hos oss gjelder det særlig nye Levre skole. Bærum Arbeiderparti vil jobbe for 221 

gode vedlikeholdsrutiner og vedlikehold av offentlige bygg.  Bedre vaktmestertilbud ved 222 

skolene er viktig.  Alle skoler skal ha ansatte egne vaktmestre med kompetanse til å betjene 223 

både ventilasjonsanlegg og systemer for oppvarming i tillgg til andre forefallende oppgaver 224 

Bærum Arbeiderparti mener: 225 

• At vaktmester tjenesten på kommunale bygg må styrkes 226 

• Det skal stilles krav om vaktmester med kompetanse til betjene ventilasjon og 227 

oppvarming ved alle skoler.  228 

 229 

Innsamling farlig avfall, de røde boksene.    230 

Henteordning av de røde boksene for farlig avfall savnes. Bærum Arbeiderparti må jobbe for 231 

forbedringer på dette felt. Det er for tungvint at hver især skal kjøre til Isi med boksen sin.  I 232 

Asker kommune hentes boksene og byttes med tomme. 233 

Bærum Arbeiderparti mener: 234 

• at Bærum kommune utreder gode løsninger for henteordninger av de røde boksene. 235 

Det vil motivere flere til å bruke dem og kaste farlig avfall riktig.  236 

Mange elever risikerer skolebytte nummer 5 og 6 på Rykkinn.    237 



9 
 

Jfr. oppslag i Budstikka 6. januar. Sjuendeklassingene på Rykkinnskole har holdt til i fire 238 

ulike skolebygg – hittil. Nå risikerer de to skolebytter.  Foreldre reiser spørsmål om hvor 239 

mange ganger må ett årskull bytte skole i løpet av sin 10-årige skolegang? 275 foreldre har 240 

signert protest mot at elever fra Rykkinn, særlig 2007-kullet skal busses til Bærums Verk når 241 

bygging av nye Eineåsen skole starter. De er redd det vil skape uro og rotløshet.  Foreldrene 242 

ber kommuneledelsen innstendig om at Rykkinn-elevene må få gå i paviljonger på 243 

Belsettomten mens nye Eineåsen skole bygges på Gommerud. Paviljonger på Belset gjør det 244 

mulig for alle Eineåsen-elevene å være på samme sted i ungdomsskoletiden. 245 

Bærum Arbeiderparti mener: 246 

• henvendelsen fra Rykkinnforeldrene skal støttes.  247 

• Bærum kommune skal vurdere løsning med paviljonger ved Belset skole som 248 

alternativ under byggeperioden av ny Eineåsen skole.   249 

• Foreldrene må tas med på råd om gode løsninger for elevene.   250 

Kontroll med anskaffelser som foretas av Bærum kommune 251 

Bærum kommune har vedtatt en anskaffelsesstrategi. Arbeiderpartiet ønsket at denne 252 

strategien skulle være mer konkret og påpekte også behovet for mer aktiv oppfølging av 253 

strategien. Bærum Arbeiderparti har nå programfestet å gå inn for Oslo-modellen. Inntil dette 254 

evt. blir vedtatt av kommunen er det viktig at Arbeiderpartiet ser til at Bærum kommunes 255 

anskaffelsesstrategi aktivt følges opp selv om – og særlig fordi – den strategien som ble 256 

vedtatt ikke setter så strenge krav til leverandørene som Oslo-modellen. 257 

Bærum Arbeiderparti mener: 258 

• Bærum kommune skal gjennomføre kontroll med sine leverandører om hvordan 259 

vilkårene i anskaffelsesstrategien ivaretas. Ved kontrollen skal arbeidsforhold og 260 

arbeidsvilkår vies særlig oppmerksomhet, og det skal kontrolleres hvordan 261 

leverandøren følger opp evt. underleverandører. 262 

 263 

Nei til betongblandeverk på Vøyenenga og nær boligbebyggelse 264 

Skedsmo Betong søkte i 2019 om tillatelse til å etablere betongfabrikk å Vøyenenga. Bærum 265 

kommune har så langt avvist dette. I forbindelse med de store byggearbeidene på E16 og 266 
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ringeriksbanen vil imidlertid slike forslag lett komme opp igjen. Slike tiltak innebærer stor 267 

trafikk, støy, fare for forurensning (bl.a. til vassdrag), og selve anlegget vil også være stort og 268 

dominerende. Slik virksomhet bør ikke aksepteres verken på Vøyenenga eller nær 269 

boligbebyggelse for øvrig. Dersom slik virksomhet evt. skal etableres midlertidig i forbindelse 270 

med de store samferdselsprosjektene bør det heller kunne vurderes f.eks. på riggområdet på 271 

Avtjerna.  272 

Bærum Arbeiderparti mener: 273 

• Det skal ikke være anlegg for betongproduksjon i eller nær boligbebyggelse i Bærum 274 

kommune. Plasseringen av evt. slike anlegg i f.m. E16 og ringeriksbanen bør være 275 

nærmest mulig der betongen skal brukes av hensyn til klima, transport og vegslitasje. 276 

Det må også tas behørig hensyn til avrenning og avstand til vassdrag. 277 

 278 

Gode omsorgstjenester i Bærum 279 

Programmet til Bærum Arbeiderparti legger vekt på god kvalitet i omsorgstjenestene. Dette 280 

må følges opp konkret. Blant annet er det viktig at mottakere av hjemmetjenester får den 281 

hjelpen de er tilvist og at arbeidet utføres på skikkelig vis. Det er videre viktig at 282 

trygghetsalarmer og vakttelefoner i praksis har tilgjengelighet hele døgnet. Etc. 283 

Bærum Arbeiderparti mener: 284 

• Bærum Arbeiderparti tar opp tilstandene på hjemmetjenestene i 285 

kommunestyret/hovedutvalg for bistand og omsorg. 286 

Fordømme Tyrkias invasjon – fritt Kurdistan 287 

Kurderne utgjør den største folkegruppen i verden uten egen nasjonalstat ved å være omtrent 288 

30 millioner mennesker. Kurderne bor i Tyrkia, Iran, Syria, Irak og Armenia, og er ansett for 289 

å være en urbefolkning. Siden 1920-tallet har Kurderne i Tyrkia blitt utsatt for en 290 

tyrkifiseringspolitikk, og har blitt utsatt for samme behandling i de resterende landene. Det 291 

innebærer å bli straffet for å utøve eget språk og kultur, og at det har vært ulovlig å bruke, 292 

lære og høre på kurdisk inntil nylig. I oktober i år invaderte Tyrkia de kurdiske områdene i 293 

Nord-Syria. 294 

  295 

https://www.nrk.no/nyheter/tyrkias-invasjon-i-syria-1.14736916
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 296 

Bærum Arbeiderparti vil: 297 

• Fordømme invasjonen av Nord-Syria, og bruke Norges stemme til å protestere mot 298 

Tyrkias brudd på folkeretten 299 

• Norge skal støtte det kurdiske folket gjennom å ta en lederrolle og legge til rette for 300 

samtaler om kurdernes rettigheter med de berørte landene 301 

• Norge skal fordømme at den kurdiske befolkningen blir straffet for å utøve språk og 302 

kultur. 303 

• Norge skal støtte de demokratiske kreftene i Kurdistan i arbeidet med etableringen av 304 

en selvstendig stat.   305 

Et krafttak for naturen 306 

Uerstattelig natur og biologisk mangfold forsvinner i et voldsomt tempo. Forskere regner med 307 

at arter blir utryddet mellom hundre og tusen ganger raskere enn det som er naturlig. 308 

Menneskelige inngrep i naturen har stor ødeleggende effekt på det biologiske mangfoldet, det 309 

forstyrrer økosystemet og setter naturen i ubalanse. 310 

Gjennom internasjonale avtaler har vi tidligere forpliktet oss til å stanse tapet av 311 

naturmangfold fra 2020, mens Stortinget har gått inn for at 15 % av tidligere ødelagt natur 312 

skal restaureres innen 2025. Likevel ser vi i dag at vi har en regjering som ikke tar ansvar for 313 

vårt felles naturmangfold. Skal disse ambisiøse målene nås må vi handle raskt og kraftfullt. 314 

Derfor må miljøforvaltningen styrkes slik at politikk blir til handling. 315 

Tap av biologisk mangfold kan få enorme konsekvenser og er en av de største utfordringene 316 

vi står overfor. Derfor mener AUF at målene må skjerpes ytterligere. Over 4000 arter står på 317 

den norske rødlista over trua arter, hvorav over 1000 er kritisk eller sterkt truet. I dag har vi 318 

bare tretten arter som har status som prioritert art. AUF mener at Norge bør ta et ansvar for å 319 

gjennomføre sine forpliktelser for å hindre ødeleggelsen av det biologiske mangfoldet, og 320 

mener derfor antall prioriterte arter må økes til rundt 400 innen 2025. 321 

Bærum Arbeiderparti vil: 322 

• Bevilge en milliard over statsbudsjettet for å sikre norsk naturmangfold 323 
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• Målet om restaurering av ødelagt norsk natur økes til 20 % innen 2025 324 

• Styrke kartleggingen av norsk natur og ferdigstille et økologisk grunnkart innen 2025 325 

• Bevaring av myr og våtmark 326 

• Øke antall prioriterte arter til ca. 400 innen 2025, samt øke antall utvalgte naturtyper 327 

til rundt 50 328 

• Økt innsats mot fremmede arter 329 

• Vern av mer sårbar natur 330 

• Følge opp anbefalinger fra grønn skattekommisjon 331 

• Øke støtten til internasjonalt miljøarbeid 332 

Fraværsgrensa 333 

Fra skoleåret 2016/2017 har regjeringen hatt et treårig prøveprosjekt med en nasjonal 334 

fraværsgrense. Forsøket har vist at elever som tidligere hadde høyt fravær, nå har økt fravær. 335 

Med regjeringa sin fraværsgrense er det dermed flere elever som står i fare for å droppe ut av 336 

videregående opplæring. Fastleger har opplevd et rush av elever, som risikerer å stryke i et fag 337 

om de ikke får en legeattest. Dette virker mot sin hensikt. AUF mener vi må ha tillit til at 338 

læreren kan finne hensiktsmessige løsninger selv. Vi mener regjeringas fraværsgrense starter i 339 

feil ende og vi vil heller sette i gang tidlige tiltak som forhindrer fravær. AUF mener at det 340 

eksisterende lovverket for fravær må bli erstattet med et skolereglement hvor antall godkjente 341 

læringssituasjon og helhetsvurdering fra lærer skal ligge til grunn, og at dagens rigide 342 

fraværsgrense fjernes. 343 

 344 

Bærum Arbeiderparti vil: 345 

• Fjerne den nasjonale fraværsgrensa 346 

• Innføre et skolereglement hvor tilstrekkelig antall godkjente vurderingssituasjoner og 347 

en helhetsvurdering fra lærer skal ligge til grunn 348 

• Gjennomføre forskningsprosjekter om fravær i skolen for å innhente mer kunnskap om 349 

hva som faktisk fungerer mot fravær 350 



13 
 

• Ha en nasjonal gjennomgang av lærerløse timer, slik at retningslinjene blir like over 351 

hele landet 352 

• At elever skal kunne stryke timesfravær, og ikke bare dager 353 

• Innføre politisk fravær i ungdomsskolen 354 


